
Protokół nr III/24 

z sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VII kadencji 

odbytej w dniu 20 czerwca 2024 r. w godz. od 13.00 do 15.10 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie, p. 30 

 

*    *    * 

 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - otwieram obrady III Sesji Rady Powiatu 

Jarocińskiego VII Kadencji na wniosek Zarządu Powiatu. Witam Panie i Panów Radnych  oraz 

wszystkich zaproszonych  gości. Sprawdzimy obecność. Informuję na podstawie listy 

obecności, że rada jest władna do obradowania i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczą: pani Lidia Czechak, Starosta, pani Katarzyna Szymkowiak 

Wicestarosta, pan Jacek Jędrzejak, Skarbnik Powiatu, pan Tomasz Kuderski radca prawny, 

Ireneusz Lamprecht Sekretarz Powiatu. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.  

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - porządek obrad III sesji Rady Powiatu został 

Państwu podany w zawiadomieniach o zwołaniu sesji. Porządek obrad 3 sesji Rady Powiatu 

wraz z projektami uchwał został Państwu podany w zawiadomieniach o zwołaniu sesji w 

programie e-sesja.  

Czy są jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad? 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - ja mam taką propozycję, ponieważ wygasiliśmy 

mandat pana Pawlickiego, za chwilę będzie wygaszany mandat pani Czechak, więc będziemy 

mieli trzech nowych radnych razem z panią Martą, która dzisiaj będzie składała ślubowanie. Ja 

proponuję, żeby te uzupełnienia komisji przełożyć już na taką sesję, kiedy będzie ta trójka 

nowych radnych. Pełna Rada. Bo też na tej pierwszej Radzie tak trochę do tych komisji... Żeby 

usunąć te dwa punkty związane z objęciem funkcji w komisjach przez panią Martę i poczekać 
na tych dwóch radnych, którzy do nas dołączą i wtedy ta cała trójka będzie miała pole manewru 

pewne.  

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - znaczy myślę sobie, że to nie ma czekania, bo 

dlaczego mniej więcej jak i dołączą, to i tak będą przypisani do komisji odpowiednich. A dzisiaj 

chciałbym w ramach komisji powołać dwóch radnych do komisji i właśnie przyjęcie do komisji, 

ja bym proponował, że zobaczylibyśmy się po sesji i wtedy w ramach komisji państwo byście 

wybrali składy osobowe. Nie?  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Nie za bardzo rozumiem. Nie, nie, nie. Nie zależy, 

chodzi tylko do Komisji Zdrowia, tak? No ale załóżmy, że wchodzący za panią Czechak pan... 

Wojtkowiak albo pan Hoffmann mieliby, byliby zainteresowani Komisją Zdrowia. 

 

P. L. Czechak, Starosta - nie, pani Marta pierwsza ślubuje. Ten radny, który ślubuje, jakby 

uzupełnia skład jakby komisji. Ja też nie mówię, że nie mam wyboru tam do góry, tylko mnie 

przepisano tam, że... No niestety. Dobrze. Nie, ale to trochę tak nie jest, bo nasz statut mówi o 

tym, że do komisji zgłaszają się radni albo kluby radnych. Więc to tak nie do końca jest, że to 

jest przypisana pani Marta. Pani Marta wykazuje jakby zainteresowanie Komisją Zdrowia i 

Komisją Rewizyjną. My sprawdzamy, czy skład osobowy tej komisji pozwala jej na objęcie 

tamtych funkcji, ponieważ nas ogranicza też skład osobowy. Nie tylko to, że radny musi 

pracować w dwóch komisjach, ale również skład osobowy tych komisji.  



Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - dobrze, no to mam pytanie. Równocześnie mamy 

taki dzisiejszy punkt, że zmniejszamy skład jednej z komisji ze względu na to, że nie będzie 

pana Pawlickiego bodajże. Nie pamiętam, zaraz zobaczę, który to był. No okej, dobra. To jest 

prawdopodobnie tak, więc jakby to pole manewru jest trochę większe, te możliwości roszad są 
większe. Ja bym wnioskowała o to, żeby poczekać na tych radnych, ale to jest jakby decyzja 

całej rady, nie tylko moja.  

 

P. M. Stolecki, członek Zarządu Powiatu - to tutaj, pani Gosiu, to może ja odpowiem. Akurat 

jeżeli chodzi o uszczuplenie tutaj komisji, rolnictwa, to nie ukrywam, gdzieś jest mój pomysł, 

a już tłumaczę, dlaczego. Szanowni Państwo, mamy obowiązek bycia członkami dwóch 

komisji. I faktycznie gdzieś po pierwszej sesji, no jak to na pierwszej sesji, gdzieś było 

zamieszanie i wyszło, że jeden radny jest w trzech komisjach. I tutaj stwierdziłem, że skoro 

wygasł mandat pana radnego Pawlickiego, to po prostu zmniejszymy tutaj ten skład 

liczebnościowy tej komisji, tak żeby każdy radny zasiadał w dwóch komisjach, a nie w trzech. 

Dobra, ale teraz wchodzi pan Hoffmann i pan... Dobra, a nie mają możliwości wyboru komisji 

rolnictwa, choćby chcieli, bo właśnie dzisiaj postanowimy, że tam będzie mniejszy skład.  

 

Radny M. Drzazga - Panie przewodniczący, szanowni państwo, ale przecież my nie wiemy, 

czy pan Hoffmann na przykład wyrazi zgodę na przyjęcie mandatu. Skąd możemy wiedzieć? 

No to tak, ale proszę Państwa, w takim razie, jeśli pan Hoffmann na przykład dostanie 

zawiadomienie od komisarza wyborczego, w określonym terminie musi się określić. Jeśli 
zrezygnuje, to znowuż co? Kolejny miesiąc, kolejny miesiąc. Proszę Państwa, ja uważam, że 

jeśli w dniu dzisiejszym W przypadku pani Marty akurat będzie składać swoje ślubowanie. 

Niech się tak stanie, bo tak to my możemy czekać kolejne miesiące, bo skąd ja mogę wiedzieć, 
czy na przykład pan Wojtkowiak przyjmie mandat, czy nie przyjmie. Tego też nie wiemy, bo 

jeszcze do tej pory nie dostał zawiadomienia od komisarza wyborczego. Stąd proszę państwa 

uważam, żeby sprawę zamknąć, a z drugiej strony, żeby ona biegła dalej. Uważam, że to 

ślubowanie powinno być złożone i tak samo...  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja nie mówię o ślubowaniu, ja mówię o tym 

przypisaniu do komisji.  

 

Radny M. Drzazga - No tak, ale uważam, że dzisiaj trzeba podjąć decyzję, a nie będziemy 

czekać w nieskończoność. Dziękuję.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja się przechylam i mamy pewien tok, powiedzmy 

tok, Macie pewien podział, to się zgadza.  

 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - W momencie, kiedy dzisiaj będzie ślubowała, to radny ma 

obowiązek pracy w dwóch komisjach, żebyśmy my mogli naliczyć wynagrodzenie. Tak 

naprawdę. Pani Marta wyraziła zgodę na dwie. No radny musi pracować, on dzisiaj już zostaje 

radną, nie?  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - No tak, to ten argument rozumiem i o to mi właśnie 

chodziło. Bardzo dziękuję. To jest wyjaśnienie, jakiego oczekiwałam. Dobrze, to dziękujemy. 

Natomiast mam pytanie w związku z tym, że będziemy głosować nad zmniejszeniem ilości 

osób w Komisji Rolnictwa, to mam pytanie do pani Marty. To są dwa pytania, jedno dotyczy 

tego, czy jest pani członkiem związków zawodowych w szpitalu?  

 

P. M. Bierła - Ja? Czy jestem?  



Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Czy jest pani członkiem związku zawodowego? 

Pielęgniarek? Tak czy nie?  

 

P. M. Bierła - W tej chwili nie.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak -  Okej, dobra. I drugie pytanie jest takie, czy jest pani 

w konflikcie prawnym z pracodawcą w związku z tymi zmianami uposażonych?  

 

P. M. Bierła - Nie, nie jestem. Okej, dobra, dziękuję.  
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Przechodzimy, moi drodzy. Stwierdzam, że Rada 

przyjęła porządek obrad 3 sesji Rady Powiatu. 

 

Porządek obrad 
1. Otwarcie obrad III sesji Rady Powiatu. 

2. Złożenie ślubowania przez radną Martę Bierłę. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Powiatu Jarocińskiego. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu po II sesji Rady Powiatu Jarocińskiego. 

5. Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Radnych po II sesji 

Rady Powiatu Jarocińskiego. 

6. Zapoznanie się z raportem o stanie Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok. 

7. Debata nad raportem o stanie Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Jarocińskiego wotum zaufania. 

9. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Jarocińskiego za 

2023 rok. 

10. Zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok. 

11. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia. 

12. Zapoznanie się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Jarocińskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2023 rok wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Jarocińskiego. 

13. Zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego o 

udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok. 

14. Zapoznanie się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego o 

udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu za 2023 r. 

15. Dyskusja. 

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Jarocińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2023 rok. 

17. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 
18. Oferta szkół ponadpodstawowych na rok szkolny 2024-2025. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego stałych komisji 

Rady Powiatu Jarocińskiego. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego . 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie 

bezprzetargowym pomieszczeń użytkowych położonych w budynku przy ul. Kościuszki 16 w 



Jarocinie  usytuowanym na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Jarocińskiego  na 

rzecz dotychczasowego najemcy 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 

2030. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 

25. Wnioski i oświadczenia radnych. 

26. Wolne głosy i wnioski. 

27. Komunikaty. 

28. Zakończenie obrad. 

 

Ad. pkt. 2. 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Informuję, że postanowieniem Komisarza 

Wyborczego w Kaliszu z dnia 29 maja 2024 r. wakujący mandat w okręgu wyborczym nr 1 

objęła Pani Marta Bożena Bierła.  

Pani Marta Bierłą złoży obecnie ślubowanie.  

Proszę Panią o powstanie i wypowiedzenie roty ślubowania. Rota ślubowania została Pani 

wręczona. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zwrotu: „Tak mi dopomóż Bóg”.  

 

Radna M. Bierła - złożyła ślubowanie. „Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać 
obowiązki wobec Narodu Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, 

czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra 

obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”.  

 

Ad. pkt. 3.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Protokół z 2 sesji Rady Powiatu Jarocińskiego VII 

kadencji był wyłożone do wglądu w Starostwie Powiatowym, w Biurze Rady – p. 22 

w godzinach urzędowania. Ponadto został umieszczony w programie esesja. Do dnia sesji nie 

wpłynęły do niego żadne poprawki i uzupełnienia. Stwierdzam, że Rada przyjęła protokół 

z obrad 2 sesji Rady Powiatu VI kadencji.  

Ad. pkt. 4.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu po II 

sesji Rady Powiatu Jarocińskiego. 

 
P. L. Czechak, Starosta - Panie przewodniczący, szanowni państwo, W okresie między 

sesjami odbyły się dwa posiedzenia zarządu. Otrzymali państwo protokół z obydwu posiedzeń 
do wglądu. Oprócz tego mają państwo, tak jak mieliśmy tutaj w zwyczaju, listę spotkań oraz 

to, co się działo w okresie między sesjami. Z tych najważniejszych rzeczy to na pewno jest 

otwarcie specjalistycznego ośrodka wsparcia dla osób doznających przemocy domowej. 

Uważamy, że ośrodek bardzo potrzebny. Już teraz na chwilę obecną mamy tam mamy z 

małoletnimi dziećmi. Ośrodek jest w pełni w stu procentach finansowany przez wojewodę. 
Rozpoczęliśmy też i objechaliśmy tutaj inwestycje na naszych drogach. Jest w budowie, 

rozpoczęła się budowa drogi Wojciechowo-Łobzowiec oraz Jaraczewo-Gola. No oprócz tego, 

tak jak mają państwo tutaj w rozpisce, brałam udział w konwencie powiatów województwa 

wielkopolskiego, brałam udział w spotkaniu i zjeździe przedstawicieli stowarzyszenia. Tam 

zostałam wybrana do Komisji do Spraw Powiatów, tam jeszcze trzech starostów. No jest taka 

komisja, która jakby odpowiada za to, co się dzieje w powiatach. Jestem członkiem akurat tej 



komisji. Jeżeli mają jakiekolwiek państwo pytania co do tej listy spotkań, no mają państwo ją 
do wglądu, to oczywiście za chwileczkę odpowiem. Bardzo proszę. Dziękuję. 
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Czy do wystąpienia pani starosty ktoś ma pytanie?  

 
Radny St. Martuzalski – Dwa pytania. Chodzi mi o doprecyzowanie przekazanie w zgodę na 

najem Kościuszki 16. Czego to dotyczy? 

 

P. L. Czechak, Starosta - to dotyczy konkretnie, pan Leszek Świderski prezes Stowarzyszenia 

Muzycznego, które od nas to wynajmuje, chce przedłużyć umowę. 
 
Radny St. Martuzalski – dziękuję i drugie pytanie doprecyzujące odnośnie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy najmu obiektu sportowego położonego przy Franciszkańskiej 2.  

 

P. L. Czechak, Starosta - chodzi o to, że jakaś grupa wynajmuje po prostu salę gimnastyczną. 
Każdą teraz umowę, którą szkoła podpisuje z podmiotem zewnętrznym, musi przejść przez 

zarząd i mieć tutaj naszą akceptację.  
 

Ad. pkt. 5.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - sprawozdanie z działalności Przewodniczącego 

Rady Powiatu oraz Radnych po II sesji Rady Powiatu Jarocińskiego. Uczestniczyłem w jednym 

spotkaniu wczoraj, to jest ten piknik ekologiczny, który zauważyłem, cieszył się bardzo dobrą 
liczebnością, powiedzmy sobie. Spotkaliśmy różnych ciekawych uczniów, bo i wiersze na 

temat właśnie ekologii, później trafione nagrody i widać było, że była zgromadzona młodzież 
z całego powiatu jarocińskiego, z czego gratuluję tym wszystkim, którzy to zorganizowali. 

Tak? Czy ktoś jeszcze do radnych chciałby coś dodać? Gdzie był? Proszę. 
 
Radny J. Łukasiewicz – ze względu na to, że na terenie gminy Jarocin odbywają się zebrania 

wiejskie w stylu wyłonienia Sołtysa i rad sołeckich, reprezentowałem radę podczas spotkań w 

Zakrzewie i w Prusach. I w Witaszycach jako mieszkaniec. Dziękuję. 
 
Radna E. Kostka – ja również reprezentowałam powiat na zebraniu sołeckim w miejscowości 

Mieszków. I tutaj podziękowania dla pracowników starostwa powiatowego w Jarocinie od pani 

Barbary Krzysztofiak-Jurek. Tutaj przekażę pani staroście. 

 
Radna E. Regulska - Również reprezentowałam na wyborach sołeckich w Zakrzewie, w 

Prusach, Witaszycach i w Kadziaku. Dziękuję, 
 
Radny R. Dworzyński – Szanowni państwo, Jak tutaj wszyscy się po troszeczku chwalą, to 

muszę też powiedzieć, że uczestniczyłem w sesji rady gminy Jaraczewo 12 czerwca, składając 

też takie małe sprawozdanie odnośnie inwestycji powiatu na terenie gminy Jaraczewo. Dziękuję 
uprzejmie. Dziękuję. 
 
Radny Sł. Gruchała – również na sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo, podobnie jak tutaj 

kolega Roman i wczoraj na pikniku ekologicznym organizowanym przez powiat. Bardzo 

dziękuję. 
 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - pan radny był ze mną też na zebraniu. Słuchajcie, ja 

nie kryję, że ten punkt kiedyś… Słuchajcie, przed latami wprowadziliśmy, bo tak, radni wiedzą, 



że są. Ale po to jest sesja, żeby przekazać gdzie byli, bo wszyscy wiedzą wtedy, nie? I to jest 

dobra formuła, myślę sobie i teraz będziemy dalej, powiedzmy sobie, procedować. 
 

Ad. pkt. 6.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - zapoznanie się z raportem o stanie Powiatu 

Jarocińskiego za 2023 rok. Raport został zamieszczony, udostępniony radnym w programie 

eSesja. Ponadto był opublikowany do publicznej wiadomości na stronie internetowej Powiat 

Jarocińskiego. Proszę o zabranie głosu panią starostę Lidię Czechak. 

 
P. L. Czechak, Starosta - Zgodnie z artykułem ustawy o samorządzie powiatowym jesteśmy 

zobligowani do przedstawiania państwu co roku raportu o stanie powiatu jarocińskiego na rok 

2023. Raport tak pewnie jak państwo się zapoznali składa się z poszczególnych działów, za 

które tutaj odpowiadamy, jeżeli chodzi o nasz powiat, jest sporządzany przez nasze jednostki 

organizacyjne, czyli jednostki, sporządzany jest przez nas, ale jednostki organizacyjne 

przesyłają nam dane o tym, co wydarzyło się u nich w przeciągu ostatniego roku 2023 , mamy 

je podzielone zarówno na edukację, sprawy społeczne, na drogi, na inwestycje, na promocje, 

czyli na wszystko, co ma bardzo ważne znaczenie dla nas, jako dla powiatu jarocińskiego. Jeżeli 

mają państwo jakieś konkretne pytania, to my tutaj jako zarząd, każdy z nas w ramach 

przypisanych sobie kompetencji oczywiście państwu tutaj odpowiemy. No raport myślę, że już 
dużo wcześniej został państwu przedstawiony, bo mamy obowiązek go przedstawiania dużo 

wcześniej, więc jeżeli są jakiekolwiek pytania dotyczące raportu o stanie powiatu, to bardzo 

proszę, teraz jest ten punkt.  

 

Ad. pkt. 7.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Debata nad raportem o stanie Powiatu Jarocińskiego 

za 2023 rok. Informuję, że zgodnie z przepisami w debacie mogą uczestniczyć mieszkańcy 

powiatu po spełnieniu zawartych w ustawie wymogów. Do dnia wczorajszego nikt nie zgłosił 

swojego udziału w debacie. Czy ktoś chce zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę, dziękuję. 
 

Ad. pkt. 8.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu Jarocińskiego wotum zaufania. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji 

elektronicznej w systemie esesja. Przystępujemy do głosowania. Jest, już jest. Czy wszyscy 

państwo zagłosowali? 

 
Głosowano w sprawie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Jarocińskiego wotum zaufania. 

 

Wyniki głosowania ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne ZA (17) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, 

Jarosław Łukasiewicz, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW 

(0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (1) Artur Maciejowski 

 

III/23/24 

 

 

Ad. pkt. 9. 



P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok, Sprawozdanie było udostępnione radnym 
w programie esesja. Poszczególne komisje stałe Rady szczegółowo zapoznały się 
z informacjami na swoich posiedzeniach. Również bardzo skrupulatnie sprawozdanie badała 

wykonanie budżetu Komisja Rewizyjna.  

Proszę o zabranie głosu panią Starostę Lidię Czechak. 

 
P. L. Czechak, Starosta – oddam głos p. Skarbnikowi, bo nie ukrywam, że prezentację 
przygotował dla nas pan Skarbnik i z tą prezentacją będziemy musieli się zapoznać. Takie to są 
wymogi dotyczące Regionalnej Izby Obrachunkowej. Jest to tak naprawdę bardzo dobrze 

przedstawione, ale ja chciałam już w tym momencie bardzo serdecznie podziękować panu 

Skarbnikowi, ale oczywiście i zarządowi i wszystkim państwu radnym, bo naprawdę, jeżeli 

państwo za chwileczkę zobaczycie, to był nasz rekordowy budżet. Nigdy nie mieliśmy tak 

dobrego budżetu z tak wieloma wydatkami majątkowymi, bo zrealizowaliśmy aż na 55 

milionów różnego rodzaju inwestycji. To był też wysiłek wszystkich naszych wydziałów, bo 

tak jak państwo wiedzą do tej pory było to 16 milionów, czyli tak naprawdę tej pracy, bo nie 

tyle co z pozyskaniem, co z rozliczeniem tych pieniędzy, żeby można było je rozliczyć w tym 

roku naprawdę było dosyć dużo. Także bardzo dziękuję wszystkim pracownikom, zarządowi 

radnym i oczywiście w głównej mierze panu skarbnikowi, no bo przygotował ten budżet, dbało 

nad jego wykonaniem, no bardzo dobrze. Także Jacku, bardzo ci serdecznie dziękuję i bardzo 

proszę teraz o zabranie głosu pana Skarbnika Jacka Jędrzejaka. Dziękuję bardzo. 
 
P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o wykonanie budżetu, 

no to przygotowałem prezentację, starałem się jak na krótszą, ale w związku z tym, że tych 

środków było bardzo, bardzo dużo i dużo się działo w zeszłym roku, to pozwólcie, że 

przedstawię go właśnie w taki sposób obrazowy. Jeżeli chodzi o dochody 2023 roku, powiat na 

początek roku miał ponad 127 milionów złotych. W ciągu roku udało się pozyskać dodatkowe 

środki, które wyniosły ponad 29 milionów 100 tysięcy złotych, czyli ostatecznie budżet 

zamknął się kwotą po stronie dochodów w wysokości 156 milionów złotych. Prezentacja 

stanowi załącznik do protokołu. 
 
Bardzo dziękuję za uwagę, bardzo dziękuję panie staroście, zarządowi, państwu radnym tej 

obecnej kadencji, którzy głosowali za tymi zmianami w budżecie. Dziękuję pracownikom 

starostwa poszczególnych wydziałów, oczywiście Wydziału Finansów, mojemu zastępcy, 

ponieważ dzięki pomocy i pracy tych wszystkich ludzi udało się zrealizować tak znakomite 

wyniki dla budżetu powiatu za rok 2023. Tak naprawdę udało się, że nie było zimy, bo pewnie 

byśmy nie skończyli. Dziękuję bardzo. Bardzo dziękuję.  

 
Ad. pkt. 10. 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - zapoznanie się ze sprawozdaniem finansowym 

oraz Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok, Sprawozdanie było udostępnione radnym 
w programie esesja. Poszczególne komisje stałe Rady na swych posiedzeniach szczegółowo 

zapoznały się ze sprawozdaniem. Również bardzo skrupulatnie badała sprawozdanie Komisja 

Rewizyjna.  

 
P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - to sprawozdanie obejmuje szereg różnych sprawozdań 

finansowych, na które składa się po pierwsze bilans wykonania budżetu powiatu, bilans 

jednostki budżetowej łączny, rachunek zysków i strat łączny, zestawienie zmian w funduszu 

łączny oraz informację dodatkową łączną. Te cztery pozostałe sprawozdania łączne dotyczą 14 



naszych powiatowych jednostek budżetowych. Jest to po prostu suma ich bilansów, ich 

rachunków zysków i ich zmian w funduszu oraz informacji dodatkowej z dokonaniem odpisów 

i tzw. wyłączeń między poszczególnymi jednostkami w zakresie należności i wzajemnych 

zobowiązań. Jeżeli chodzi o bilans wykonania budżetu, to to jest taki szczególny bilans, 

ponieważ on ma przedstawiać wynik wykonania budżetu za dany rok. Oprócz tego ma 

przedstawiać skumulowany wynik budżetu narastająco. Dodatkowo macie Państwo mieć 
informację o stanie środków pieniężnych na rachunku budżetu na dzień 31 grudnia oraz o stanie 

należności i zobowiązań budżetu na koniec roku. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 11. 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - zapoznanie się z informacją o stanie mienia 

Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok, Informacja była udostępniona radnym w programie 
esesja. Poszczególne komisje stałe Rady szczegółowo zapoznały się z informacją na swoich 

posiedzeniach. Również bardzo skrupulatnie badała informację Komisja Rewizyjna.  

Nie ma pytań. Stwierdzam, że informacja została przyjęta. 

 

Ad. pkt. 12 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - zapoznanie się z uchwałą Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Jarocińskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

powiatu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu 
Jarocińskiego. Uchwała została załączona w programie esesja.  

Proszę pana Jacka Jędrzejaka, Skarbnika Powiatu o zapoznanie radnych z uchwałą Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii 

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Jarocińskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

powiatu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Jarocińskiego. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni państwo, otrzymaliśmy uchwałę Regionalnej 

Izby Obrachunkowej nr SO-3/0954/119/2024 z dnia 17 kwietnia 2024 roku w sprawie opinii o 

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu jarocińskiego za 2023 rok wraz z 

informacją o stanie imienia jednostki i objaśnieniami. I tutaj skład orzekający Rio w osobach 

przewodnicząca Dorota Wierzbicka, członkowi Małgorzata Łuczak i Agnieszka Ząbczyńska. 

Działając na podstawie ustawy o RIO, ustawy o finansach publicznych wyraziły o 

przedłożonym przez Zarząd Powiatu Jarocińskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu wraz z 

informacją o stanie imienia, opinię pozytywną bez uwagi i zastrzeżeń. 
 

Ad. pkt. 13 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - zapoznanie się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Jarocińskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Jarocińskiego 
za 2023 rok. Wniosek był udostępniony radnych wraz z materiałami sesyjnymi w programie 

esesja. 

Proszę pana Sławomira Gruchałę, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zapoznanie 

radnych z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok.  

 

Radny Sł. Gruchała, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Uchwała nr 1/24 Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego z dnia 27 maja 2024 roku w sprawie absolutorium na 

podstawie artykułu 16 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, 

dziennik ustaw 2024 roku, pozycja 107, Komisja rewizyjna w składzie Sławomir Gruchała, 

przewodniczący i członkowie Komisji Jarosław Łukasiewicz, Małgorzata Niestrawska-



Kaźmierczak i Stanisław Matuzalski w głosowaniu jawnym cztery głosy „za” oceniła 

pozytywnie wykonanie budżetu powiatu jarocińskiego za 2023 rok i wnioskuje udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Jarocinie za 2023 rok. podpisy członków komisji, 

uzasadnienie do powyższej uchwały Państwo radni mają załączone w materiałach sesyjnych. 

Dziękuję bardzo. 

 

Ad. pkt. 14 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - zapoznanie się z uchwałą Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 
za 2023 r. Uchwała została załączona w programie esesja.  

Proszę pana Sławomira Gruchałę, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zapoznanie 

radnych z wnioskiem Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Jarocińskiego za 2023 rok.  

 
Radny Sł. Gruchała, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - uchwała Regionalnej Izby 

Obrachunkowej została załączona w programie esesja. Według RIO wniosek Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu za 2023 r. został podjęty zgodnie 

z wymogami prawa i jest zasadny. 

 

Ad. pkt. 15 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - otwieram dyskusję. Poproszę o wystąpienia w 

pierwszej kolejności przewodniczących klubów radnych odnośnie wykonania budżetu Powiatu 

Jarocińskiego za 2023 r.  

 

P. M. Stolecki, przewodniczący klubu PIS -  panie przewodniczący, ja tutaj myślę jako 

członek zarządu, mogę brzmieć nieobiektywnie, ale jako tutaj wyrażę opinię pozostałych 

członków klubu, no to szanowni państwo, tak jak tutaj państwo widzieli na załączonych 

prezentacje, a które tutaj również chciałem pochwalić pana skarbnika za świetną pracę przy 

wykonywaniu tych prezentacji. Wiem, że zawsze pan skarbnik się mocno angażuje, żeby tutaj 

radnym jak najbardziej szeroko przedstawić. Te prace zarządu i państwa radnych, wszystkich 

pracowników Starostwa Powiatowego w Jarocinie, którą wykonujemy przez cały rok i 

faktycznie był to rok zdecydowanie chyba najlepszy spośród wszystkich, które dotychczas ja 

akurat miałem jako radny przyjemność uczestniczyć. Więc myślę, że jako Klub Prawa i 

Sprawiedliwości tutaj rekomendujemy, żeby zarządowi udzielić absolutorium. Dziękuję.  
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Dziękuję panie przewodniczący. Poszczególnie 

radni, kto by z państwa chciał zabrać głos? Nie widzę, zamykamy dyskusję.  
 

Ad. pkt. 16 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 
Jarocińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. Projekt uchwały 

radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja.  

 

Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych w systemie Esesja. Proszę 
o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. 



Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 17 głosach „za”. 

 

III/24/24 

 

Ad. pkt. 17 
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2023 rok. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-

sesja.  

Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń elektronicznych w systemie Esesja. Proszę 
o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 17 głosach „za”. 

 

III/25/24 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Zakończyliśmy procedurę 
absolutoryjną. Wobec powyższego, co mi zostaje? Pogratulować zarządowi, bo faktycznie tych 

inwestycji, co napłynęły, to myśmy w historii naszej pięciolatki, a rok 2023 myśmy się nie 

spodziewaliśmy. Ogrom, ogrom, ogrom. Wystarczy to jak pojeździć, czy to przez gminę 
Jarocin, czy inne miejscowości, ten nasz powiat normalnie pięknieje. Jeszcze jedno takie 

dodanie. Gratuluję też zarządowi, bo my przyjęliśmy zasadę, że wszystkie gminy były 

traktowane po partnersku. Wszystkie gminy były realizowane inwestycje, nikogo nie 

pominęliśmy. Tak samo jako radny z Kotlin i Jaraczewo u mnie jeździłem po Kotlinie. 

Przepiękne te wioski. Może was państwa zdziwię, ale to powiem. Jarocinem jestem 

zachwycony, panie. To wasza robota, bo tak pięknego Jarocina nie widziałem, te krzewy, to 

wszystko zadbane, to wszystko, że do tego miasta się chce wjeżdżać. Wiemy, to wasza zasługa. 

Tutaj też widzę pana Zegara, czy całą ekipę z Ziemi Jarocińskiej. to jest dorobek, naprawdę 
tego nie wolno umniejszać. Ja zawsze mówię tak, oddaj to, co Bogu, oddaj to, co człowiekowi. 

Jarocin piękny. Ja tylko bym się wzorował, żeby to inne. U pana też, panie Stolecki, ładny 

Żerków. W naszej gminie Jaraczewo Panie Romanie też. Jak jest Powiat ładny to i wszystkie 

gminy. Panie przewodniczący, właśnie tego mi tutaj zdania brakowało. A tak jeszcze pół 

żartem, pół serio, tak jak pan przewodniczący wspomniał, no to faktycznie naprawdę 
traktowaliśmy i nadal będziemy traktować wszystkie gminy po partnersko, aczkolwiek Tu 

muszę dodać, że no nie wszystkie gminy nas traktowały po partnersku, ale to akurat nie 

przekładało się gdzieś tam na jakieś tam nasze animozje, bo mamy radnych z czterech gmin i 

zawsze właśnie staraliśmy się równo tutaj inwestować. 
 

P. L. Czechak, Starosta - Ja też chciałam, panie przewodniczący, tylko zaprosić głos. Ja 

chciałam bardzo serdecznie wszystkim państwu radnym bardzo serdecznie podziękować za 

udzielenie nam jednogłośnego absolutorium. Naprawdę rok był naprawdę bardzo dobry, 

rekordowy, bardzo dobrze się współpracowało również z radą, bo nie byłoby tego wszystkiego, 

bo przecież to też wymagało pracy również Rady, więc chciałam panu przewodniczącemu, 

wszystkim radnymi poprzedniej i obecnej kadencji bardzo serdecznie podziękować. Nie 

ukrywam, że też udało nam się pozyskać jeszcze więcej tych milionów, ale je przekazaliśmy 

już do realizacji na rok 2024. Pozyskaliśmy jeszcze w 2023 roku, pod koniec roku, ponad 24 

miliony, ale one będą realizowane już w budżecie 2024, co państwo też za chwileczkę będą 
widzieli. bo jesteśmy już po prawie wszystkich przetargach. Brakuje nam jeszcze tylko 



rozstrzygnięcie na przetarg dotyczący sprzętu do szpitala oraz karetki nowej, drugiej oraz 

remontów dróg. 27, Tak, będziemy podpisywać również, przypomina pan radny, umowę na 

zabytki, jeżeli chodzi o kościół w Golinie. Już mamy to wszystko dopięte na ostatni guzik. 

Zostały nam jeszcze Magnuszewice, no ale to już jest po stronie tutaj parafii, żeby zdobyła 

wszystkie wymagane od konserwatora zgody wtedy byśmy mieli po zakańczane wszystkie te 

projekty. Mam nadzieję, że zostaną uruchomione też nowe programy, żebyśmy mogli jeszcze 

jakby zwiększyć. Na razie czekamy, nie wiemy, jakie programy będą uruchomione jeszcze w 

tym roku, więc może dobrze się stało, że z poprzedniego roku udało nam się przesunąć te 24 

miliony, no bo mamy teraz do realizacji na ten rok jeszcze dość duży budżet, bo tak jak państwo 

widzieli, wcześniej realizowaliśmy nawet 16, czyli z tych oszczędności, I tak uda się w tym 

roku zrobić budżet większy niż to było do tej pory. Za co wszystkim państwu bardzo serdecznie 

dziękuję. No i wszystkim nam razem gratuluję, bo to jest wszystko z korzyścią dla naszych 

mieszkańców całego naszego powiatu. 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – To wobec powyższego, pani starosto, życzymy 

naprawdę i dziękujemy za dobry rok. który wyście jako zarząd wykonaliście stuprocentowo, 

więc imiennie dziękuję pani staroście, przewodniczącej zarządu, pani Wicestaroście, 

Katarzynie i Mariusz Stolecki. Także moi drodzy, możemy dumnie tu siedzieć, bo tak to zostało 

wszystko zrobione, nie? Myślę sobie, zrobimy 5 minut przerwy? 10 minut przerwy zrobimy.  

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – wznawiam obrady po przerwie.  

 

Ad. pkt. 18.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Oferta szkół ponadpodstawowych na rok szkolny 

2024-2025. Oferty stanowią załącznik do protokołu. Proszę o zabranie głosu pana Mirosława 

Drzazgę, Przewodniczącego Komisji Edukacji Kultury.  

 

Radny M. Drzazga - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w załączonych materiałach została 

Państwu przedłożona oferta szkół ponadpodstawowych na rok szkolny 2024-2025. Na Komisji 

Oświaty i Kultury było szeroko to omawiane. Ja oczywiście przepraszam, że dzisiaj nie ma 

dyrektorów, ale jutro wiadomo jest zakończenie roku szkolnego, także w tym momencie 

dyrektorzy mają bardzo dużo obowiązków. Częściowo niektórzy jeszcze mają rady 

pedagogiczne. W każdym razie taka oferta, proszę Państwa, z jednej strony jest wydrukowana. 

Można u nas tą ofertę zobaczyć. Ale przede wszystkim to, co mnie uspokoiło. Bo wiadomo, że 

nabór tegoroczny jest naborem bardzo nikłym. Jest to gdzieś w granicach 286, jak sobie 

przypominam, uczniów. Plus dojdzie do tego jeszcze kilkanaścioro, bo liczę na 50-60 uczniów 

jeszcze z ościennych powiatów, jeśli chodzi ze względu właśnie przede wszystkim na ofertę 
edukacyjną złożoną przez nasze szkoły. Ale co mnie cieszy, proszę państwa, przede wszystkim, 

zresztą myślę, że pana Jacka Dudkiewicza też tutaj ucieszy ten fakt, że prawie sześć oddziałów 

otwieramy w szkole branżowej. Takie jest po prostu zainteresowanie, jeśli chodzi o kształcenie 

o profilu zawodowych, o różnych profilach oczywiście, proszę państwa. Ale z drugiej strony 

to, co najbardziej jest istotne w tym momencie, mamy wszystkie etaty zapewnione. Także nie 

ma przypadku, proszę państwa, że brakuje etatu dla nauczycieli, dlatego że Już od pięciu lat 

dyrektorom systematycznie była przekazywana informacja, że ze względu na ten kluczowy rok 

szkolny, kiedy nastąpi załamanie, bym powiedział, naboru, bo już przyszły rok szkolny, nie 

ten, który oczywiście, co mówiłem, 2023-2024, tylko 2024-2025, będzie już odbicie. Będzie to 

w granicach 750 uczniów. Także to już będzie zupełnie inaczej wyglądało. Ale mówię, istotne 

jest to, że rzeczywiście dyrektorzy pilnowali się pod tym względem. Maksymalnie były tutaj, 

jeśli chodzi o etaty nauczycielskie, zapewnione ilość nadgodzin. Z jednej strony, żeby nie łamać 
karty nauczyciela, ale z drugiej strony po prostu, żeby te etaty były na tyle zagwarantowane, 



żeby nie potrzeba było zwalniać uczniów, nie uczniów, tylko, bym się przejęzyczył, nauczycieli 

w naszych szkołach. Także mówię, jest to dużym plusem, a oferta jest naprawdę, proszę 
państwa, bardzo, bardzo bogata. Dziękuję. Czy ktoś by chciał jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 
A, pan Jacek, proszę bardzo, panie radny. 

 

Radny J. Dutkiewicz - ja bym chciał się tutaj pochwalić tą naszą pracą, jaką żeśmy włożyli 

jako przedsiębiorcy, jako rzemieślnicy zrzeszeni w cechu to dzięki pracy biura dziewczyn, które 

robią promocję szkolnictwa branżowego wśród rzemieślników zrzeszonych w naszym cechu. 

I to jest ta praca wykonana, gdzie mamy około 150-160 chętnych, którzy chcą się uczyć 
u naszych rzemieślników. To jest to, że się u naszych rzemieślników to oni uczą. Kilkanaście 

dzieci jest, którzy nie będą szkolić, będą praktyczną naukę pobierać u rzemieślnika 

Jarocińskiego, ale do szkoły będą chodzić, do Borku czy do... Nowego Miasta względów 

terytorialnych. Ale gros, czyli te około 150 jest, którzy będą chodzić do szkoły ponad 

podstawowej numer dwa. W założeniu było dwa oddziały, a będzie sześć, czyli tutaj żeśmy dali 

pracę dla kadry nauczycielskiej.  

 

Radny M. Drzazga - Myślę, że wykonaliśmy bardzo dobrą pracę, także tutaj bym chciał 

podziękować. Biuro cechu w Jarocinie, dwie osoby, a taką pracę wykonały i ten. Także 

dziękuję. Powiem panie radny jako szefowi właśnie tych szkół branżowych, ale jest fakt. Był 

taki dołek miał być, że tragicznie wyjdzie, a teraz to pan radny od kiedyś wspomniał 150 

uczniów do branżowych. 60%. Mało zostaje na resztę. Na resztę, ale no słuchaj. Blady strach 

dla innych dyrektorów. Dyrektor z dwójki będzie się cieszył. Słuchajcie, kochani. Pan Jacek 

robi genialną robotę, więc... Pogratulować tylko. Dziękuję. 
 

Ad. pkt. 19.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

składu osobowego stałych komisji Rady Powiatu Jarocińskiego. Projekt uchwały radni 

otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Przystępujemy do głosowania za pomocą 
urządzeń elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 17 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

stałych komisji Rady Powiatu Jarocińskiego. 

 
Wyniki głosowania ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne ZA (17) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, 

Jarosław Łukasiewicz, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Maciej Zegar 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (1) 

Artur Maciejowski 

 

III/26/24 

 

 

 



Ad. pkt. 20.  
P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego. Projekt uchwały radni 

otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Przystępujemy do głosowania za pomocą 
urządzeń elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 17 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie 

osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Jarocińskiego . 

Wyniki głosowania ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne ZA (17) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, 

Jarosław Łukasiewicz, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW 

(0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (1) Artur Maciejowski 

 

III/27/24 

 

Ad. pkt. 21.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym pomieszczeń użytkowych położonych w 

budynku przy ul. Kościuszki 16 w Jarocinie  usytuowanym na nieruchomości stanowiącej 

własność Powiatu Jarocińskiego  na rzecz dotychczasowego najemcy. Projekt uchwały radni 

otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja. Poproszę najpierw o opinię Komisji.  

 

P. Karol Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju - Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rada Komisja Budżetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dziękuję.  
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – bardzo dziękuję. Przechodzimy do głosowania. 

Pytanie jakieś?  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak -  bo o tym budynku się cały czas mówi o tym, że on 

do sprzedaży jest przeznaczony, tak? No właśnie. To jak to się ma do tego najmu i do jakby 

zabezpieczenia, no jednak ważnego dla rodzina ośrodka edukacyjnego?  

 

P. L. Czechak, Starosta - Tutaj pan Krzysztof się zgłasza, ale to prawda. Budynek cały czas 

jest przeznaczony do sprzedaży. Problem z tą sprzedażą, nie ukrywam, że jest dość duży ze 

względu na to, że tam nie jesteśmy w 100% właścicielem całej nieruchomości. Część udziału 

posiada również marszałek. więc musieliśmy występować o wiele zgód, więc zdaliśmy sobie 

sprawę, że ten okres jeszcze zanim dojdzie do sprzedaży będzie trwał. A nie ukrywam, że szkoła 

na chwilę obecną jest zadowolona z tej lokalizacji ze względu na to, że czynsz nie jest wielki 

no a troszeczkę metrów tam jest. Ale myślę, że jeszcze tutaj uzupełni to pan Krzysztof, bo się 
zgłaszał, widzę.  
 



P. K. Sobczak, Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii - Szanowni Państwo, 

wystąpiliśmy do marszałka województwa jako współwłaściciele nieruchomości o możliwości 

dokonania tak zwanego podziału rzeczy wspólnej, czyli podziału quoad usum. dlaczego o ten 

podział? Podział ze względu na to, że dzisiaj mamy tylko kwestię umowną. Mamy udział w 

nieruchomości wspólnej, ale nie mamy stricte wyłuszczonego kto jakie urządzenia, jakimi tymi 

pomieszczeniami dysponuje. Pismem, które otrzymaliśmy 16 maja od Urzędu 

Marszałkowskiego wynika, że Urząd Marszałkowski będzie wnioskował o zmianę decyzji 

wojewody wielkopolskiego, gdyż użytkują więcej powierzchni niż udział, który był przypisany 

do tej nieruchomości. Więc sam Marszałek poddaje pod wątpliwość dokonania teraz podziału 

rzeczy wspólnej z uwagi na to, że ten podział rzeczy wspólnej może ulec zmianie.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak -  Zastanawiam się, czy jest celowa próba zbycia tego 

budynku, bo tak jak mówię, jest tam ognisko muzyczne, te przestrzenie, one są atrakcyjne w 

Śródmieściu i pozbywanie się kamienicy w Śródmieściu, która jest w stanie w miarę dobrym, 

tak, rozumiem, że ona jest, nie, nie jest?  

 

P. L. Czechak, Starosta - Nie, tam, nie ukrywam, że już kilka lat temu rozmawialiśmy o tym, 

że tam konieczny by był remont, remont na pewno dachu, ale ogólnie budynek, no dopóki jakby 

nic tam się nie dzieje, to się nie dzieje, udało nam się troszeczkę wyremontować tą górę, w 

której właśnie mieści się szkoła muzyczna, bo ten stan, który zastaliśmy również był 

katastrofalny. No nie ukrywam, że budynek, no nie spełnia żadnych wymagań, jeżeli chodzi o 

budynki, dla instytucji publicznych i dlatego został przeznaczony również też do sprzedaży. 

Może być tak, że za chwileczkę... Mam nadzieję odpukać, ale nic się nie wydarzy. Ale jeżeli 

by tam były jakieś konieczne remonty, to wiedzieliśmy, że to są kwoty już milionowe. Więc 

też chcieliśmy uniknąć sytuacji takiej, że trzeba będzie wydatkować tak dużą kwotę. A 

ponieważ budynek już wcześniej był zaakceptowany przez radnych co do sprzedaży, bo on już 
był raz poddany głosowaniu, później odstąpiono od tej sprzedaży, też nikt nie inwestował w 

ten budynek. Mówię oprócz tego, co zrobiliśmy przy okazji powstania tam klubu Senior Plus 

powiatowego. Jakby wykorzystaliśmy tą dotację i tam udało nam się troszeczkę 
wyremontować. Poza tym budynek był nieremontowany. Stan jego jest, nadaje się do 

użytkowania, ale na pewno w niedalekiej przyszłości pewnie będzie wymagał większych 

nakładów.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja mam taką prośbę do zarządu, ale też do 

wszystkich państwa, żeby spróbować znaleźć środki, bo na budowę dróg to zawsze łatwą ręką 
się wydaje, a to jest nie dość że budynek w centrum, on nie jest w strefie konserwatorskiej, on 

nie jest rozumiem też zabytkiem, ale jest ważnym punktem na tym mapie naszego miasta, żeby 

spróbować znaleźć środki na jego remont. No bo zobaczmy, co się stało na przykład z 

Kamienicą kultury i też znaleźć pomysł na jego przeznaczenie.  

 

P. L. Czechak, Starosta - Już byśmy musieli się wypowiedzieć co do kwestii, no bo tam część 
lokali mamy pustych. Utrzymywać go musimy. My nie możemy też prowadzić komunalki. 

Więc wielokrotnie nam zwracano uwagę, że jak już mamy, to ją prowadzimy, ale nie możemy 

jakby... No to zadanie jest przypisane gminom, nie powiatowi, więc też nie ukrywam, że tam... 

Musiałby być pomysł ewentualnie, jeżeli nawet powiat miałby tam wyłożyć jakieś miliony, jaki 

ma pomysł na to, żeby wprowadzić tam powiedzmy sobie jakieś zadanie, które mogłoby być 
realizowane przez powiat.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak -  Ja mam pomysł, bo mamy DPS i on jest wyłącznie 

dla osób z niepełnosprawnością. My nie mamy na terenie powiatu miejsca, gdzie osoby starsze 



mogłyby mieszkać. Więc jakby parę lat temu były takie fundusze na mieszkania chronione. 

Gmina z tego korzysta, może warto...  

 

P. L. Czechak, Starosta -Tylko gminy. Niestety tylko gminy. Ale może pan Krzysztof coś 
podpowie. Powiaty nie mogą.  
 

P. K. Sobczak, Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii - Szanowni państwo, tu trzeba 

rozpatrzeć jeszcze pod jednym kątem. Jakie zadania własne ma powiat? Cały czas mówimy o 

tym, że mamy wynajmować pomieszczenia właśnie na takie zadania, gdzie to jest delegowane 

tylko i wyłącznie do gminy. Jeżeli powiat ma wykonywać tylko zadania przepisane przepisami 

prawa, to w tym momencie każdy taki najem jest najmem komercyjnym. Jeżeli mówimy o 

szkole muzycznej, która de facto tam, jak każdy pamięta, jest cały czas, ale szkoła muzyczna 

nie jest przypisana do zadania powiatowego. My mamy tylko wynajem komercyjny. A koszty, 

jeżeli pani radna pytała o koszty, były robione wstępne szacunki kilka lat temu, to sama 

elewacja jest ponad 400 tysięcy. Ostatnio mieliśmy awarię dachu, okazuje się, że dach jest 

pokryty papą, częściowo zaczyna się odklejać, więc jeżeli zacznie się remont dachu, to 

pociągnie następne kilkaset tysięcy. Bardzo dziękuję. 
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 
elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 17 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie 

w najem w trybie bezprzetargowym pomieszczeń użytkowych położonych w budynku przy ul. 

Kościuszki 16 w Jarocinie  usytuowanym na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Jarocińskiego  na rzecz dotychczasowego najemcy 

Wyniki głosowania ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne ZA (17)Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, 

Jarosław Łukasiewicz, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Maciej Zegar 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (1) 

Artur Maciejowski 

 

Ad. pkt. 22. 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji 

elektronicznej w systemie e-sesja. Poproszę najpierw o opinię Komisji.  

 

P. Karol Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju - Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rada Komisja Budżetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dziękuję.  
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 
elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 



Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 17 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

Wyniki głosowania ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne ZA (17) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, 

Jarosław Łukasiewicz, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Maciej Zegar PRZECIW 

(0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (1) Artur Maciejowski 

 

Ad. pkt. 23.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu 

Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 

2024 r. Projekt uchwały radni otrzymali w wersji elektronicznej w systemie e-sesja.  

Czy ktoś chciałby zabrać głos do projektu uchwały? Nie widzę. 
Proszę o opinie Komisji 

 

Opinie Komisji:  
P. Karol Matuszak, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju - Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado Komisja Budżetu i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dziękuję.  
 
P. M. Drzazga, Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury – Wysoka Rado Komisja 

Edukacji i Kultury pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. Łukasz Guzek, Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 
P. T. Bandyk, Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Przystępujemy do głosowania za pomocą urządzeń 
elektronicznych w systemie Esesja. Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

Kto jest „za” podjęciem uchwały? Kto jest „przeciw”? Kto „się wstrzymał” od głosu? 

W głosowaniu brało udział 17 radnych. 

Stwierdzam, że uchwała została przez Wysoką Radę podjęta przy 17 głosach „za”. 

 

Głosowano w sprawie Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne ZA (17) Tomasz Bandyk, Marta Bierła, Lidia Czechak, Mirosław Drzazga, 

Jacek Dutkiewicz, Roman Dworzyński, Sławomir Gruchała, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, 



Jarosław Łukasiewicz, Stanisław Martuzalski, Karol Matuszak, Małgorzata Niestrawska - 

Kaźmierczak, Elżbieta Regulska, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań, Maciej Zegar 

PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) NIEOBECNI (1) Artur 

Maciejowski 

 

Ad. pkt.24.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Interpelacje i zapytania radnych. Między sesjami 

wpłynęła interpelacja radnego Sławomira Gruchały, a w dniu dzisiejszym wpłynęła interpelacja 

radnej Małgorzaty Niestrawskiej-Kaźmierczak. czy ktoś z państwa radnych jeszcze pragnie w 

dniu dzisiejszym złożyć interpelację? Nie widzę. 
 

Ad. pkt.25.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja bym bardzo prosiła, żeby państwo weszli w 

materiały, jak wejdziecie w start, a potem wejdziecie w strategię rozwoju szpitala. Tam jest 

dokument, który jest nieaktualny. Ja prosiłam pana prezesa szpitala o uaktualnienie tego 

dokumentu. Do dnia dzisiejszego ani nie dostałam odpowiedzi w tej kwestii, ani w innych 

kwestiach, o które prosiłam. Ja bym prosiła o to, żeby pan prezes się odniósł po pierwsze do 

tego, żeby nam przedstawił stary dokument, a po drugie... Panie prezesie proszę o wyjaśnienie. 

bo ta strategia jest do końca 23 roku. Bo pan nam ostatnio miał przedstawić strategię i nie było 

dokumentu, pan o niej opowiadał, potem pan dosłał dokumenty, które były na lata 21-23. Ja się 
trochę czuję oszukana wręcz. Dlaczego? Dlatego, że pan przedstawił starą strategię. Miał pan 

prezentować strategię. Jest rok 2024. 

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Ale ja przecież mówiłem, 

że jest nowa w trakcie opracowywania.  

 

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - To po co my to mieliśmy jako punkt?  

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Nie, w trakcie 

opracowywania była mowa. Nowa strategia jest w trakcie opracowywania. Nie, nie, ale 

moment.  

 

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - Jeśli wejdziemy w ten dokument i ramy finansowe i 

to pan w ogóle przedstawił mi dokument, który przedstawiał pan Komisji Zdrowia w kwietniu 

21. Tak. No i ten sam dokument przedstawiał pan na poprzedniej sesji, tak?  

 

Tak, znaczy na której sesji?  

 

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - Na tej poprzedniej, kiedy pan to przedstawił.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Nie, na ostatniej sesji nie 

przedstawiałem tego.  

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - A to co pan przedstawiał na poprzedniej sesji? Miał 

pan przedstawić strategię rozwoju szpitala, taki był pomysł. 



P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Nie, na ostatniej sesji, 

przepraszam bardzo. To były program naprawczy, strategia, plany inwestycyjne spółki na 

kolejny rok. To był program, znaczy były przedstawione, w jaki sposób program naprawczy 

jest zrealizowany, prawda? I potem ja mówiłem o strategii w ogóle szpitala, ale jako… 24 jako 

ustnie mówiłem, co my po prostu chcemy realizować, natomiast on jest w trakcie 

opracowywania.  

 

P. L. Czechak, Starosta - Ja myślę, że pani Gosi chodzi o to, że to, co pan prezes przedstawiał, 

czyli o tym utworzeniu ZOL-u, o tworzeniu tych poradni, to, co będzie realizowane teraz w 

tym roku 2024, rozumiem, że miał pan prezes przelać na papier. O, może tak.  

 

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - Dokładnie tak. No bo jest połowa roku, szpital działa, 

ale rozumiem, że bez planu. W tej chwili jest plan, będzie na radzie nadzorczej będzie po prostu 

przedstawiony plan działania na rok 2024, czyli w przyszłym tygodniu. Ok, dobrze. Czyli do 

grudnia będzie. Do grudnia, a potem znowu będzie pół roku bez planu.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Tak mówię, że będzie, bo 

jest w punkcie rady nadzorczej ten plan przedstawiony, także możecie państwo sprawdzić. I nie 

robić sobie żartów, bo naprawdę szpital to poważna sprawa.  

 

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja czuję, że to jest żart. Ja czuję, że to jest żart. 

Pokazywanie mi perspektywy czasowej, przepraszam. Proszę poczekać, panie prezesie. Panie 

radny. Pokazywanie perspektywy czasowej 21-24 w połowie 2024 roku i opowiadanie, że to 

jest strategia, to trochę jest żart. Ja bym była, nie wiem, radni mają prawo uczestniczyć w radach 

nadzorczych? To bardzo mi przykro, ale w takim razie, jeśli będzie ta strategia już uaktualniona, 

to ja bardzo poproszę, żeby ona się tu znalazła.  

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Panie prezesie, poczekaj pan. Ja myślę sobie tak. 

Tu nie potrzebne tłumaczenia się. Jest faktycznie, jest wniosek pani radnej, przyjmujemy i to 

musi być poprawione.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - tylko jest jeszcze jedna 

sprawa. No jaka? Pani radna ma określone po prostu obowiązki i prawa. I nie ma w stosunku 

do spółki żadnych praw do tego, żeby narzucać prezesowi, co ma robić. Tak samo nawet rada 

nadzorcza też nie ma prawa takiego, tylko ma prawo kontrolować. I to musi po prostu pani 

wiedzieć, jako podstawowa sprawa jest.  

 

Rada M. Niestrawska – Kaźmierczak - Dobrze. Doskonale się z tym zgadzam, natomiast jeśli 
przychodzi pan na sesję i opowiada pan o strategii rozwoju i to się nazywa cele i zamierzenia 

strategiczne w kilkuletniej perspektywie, jak ktoś w to nie wejdzie, to będzie myślał, że dotyczy 

to perspektywy kilku kolejnych lat, a tak naprawdę to jest dokument historyczny.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Te dokumenty, które ja 

przedstawiłem, one są historyczne, ja mówiłem wyraźnie. A to, co mówiłem, jeżeli mówiłem 

w formie ustnej, mówiłem w formie ustnej, w jaki sposób, co zamierzamy robić, co ja w tej 

chwili też opracowujemy, bo to jest kwestia czasu, żeby przelać to wszystko na papier.  

 



P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Uwaga, poczekajcie chwilę, poukładajmy to. Panie 

prezesie, chwileczkę, uwaga. To teraz pierwsze pytanie. Kiedy to będzie? Bo ja nie chcę tam 

słyszeć, tylko konkretnie data. Kiedy będzie ta nowa strategia, to, co o pani Niestrawskiej, pani 

radnej chodzi? Do kiedy pan to wykona? Konkretnie kiedy?  

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Szczerze, w tej chwili 

powiem, że nie wiem, kiedy będzie, natomiast jeżeli będzie, bo to będzie Rada Nadzorcza i 

powiedzmy będzie czy walne zgromadzenie, które określi na przykład takie zadania, które ma 

zrobić zarząd i prezes. To określimy. Dobrze, dobrze.  

 

Radny St. Martuzalski - Szanowni państwo, pamiętacie, w poprzedniej kadencji często od 

szpitalu zajmowałem głos, natomiast to tutaj, o czym wspomniała pani radna Małgorzata 

Niestrawska, dotyczyło sesji, na której nie było przedstawione na komisji tej strategii i 

wywiązała się wtedy dyskusja. Ja nie przypominam sobie, po pierwsze, żeby prezes wtedy 

informował nas, że to jest historyczna. Można to sprawdzić. Natomiast jedną uwagę mam, pani 

przewodniczący, i tu prośba do pana, żeby pan dyscyplinował też pracowników naszych. Bo ja 

uważam, że takie wystąpienie, jak było przed chwilą prezesa w stosunku do rannych, było 

niestosowne. Inaczej prezes przychodzi z podkulonym, przepraszam za kolokwializm, ogonem, 

jeżeli są potrzebne środki, dla szpitala i wtedy nie słyszymy tego typu wycieczek. Natomiast, 

szanowni państwo, każdy z nas, i mówię to z pełną odpowiedzialnością, myślę, że wszyscy się 
zgodzimy, zna dokładnie zakres naszych obowiązków, ale i praw. I nie słyszałem tutaj, żeby 

radna w jakikolwiek sposób próbowała wyjść poza te ramy naszych zadań. Panie 

przewodniczący, ja apeluję, bo to jest naprawdę, nie chcę używać mocnych słów, ale 

niestosowne, kiedy dyskutujemy o przygotowaniu bez wskazanego nawet terminu strategii, 

czyli dokumentu planistycznego mówiącego o kierunkach rozwoju jedynej naszej spółki. która 

w połowie roku budżetowego jest w zarysie w głowie pana prezesa. Twierdzi, że przekazał nam 

informacje o strategii na sesji. Uważam, że to jest żartowanie sobie z powagi rady, radnych. 

Jest to niedopuszczalne. Tu apel do zarządu jako organu właścicielskiego, żeby tę sprawę 
załatwić odwrotnie i żeby na następnej sesji ziścił się ten projekt czy ta strategia, która będzie 

realizowana w następnych latach. Ja nie bez powodu powiedziałem o tym terminie 

grudniowym, bo to ma swoje podłoże w doświadczeniach z poprzedniej kadencji. Bardzo w 

wielu sytuacjach dostawaliśmy, jak chodzi o szpital, materiały, Post fakt. Dziękuję.  
 

Radny M. Zegar - ja mam pytanie, czy w gminie tak jest, że jest biuro nadzoru? Czy w 

powiecie też jest biuro nadzoru nad spółkami? Jest. A jeśli tak, czy jak to, jak właściwie zarząd 

pełni nadzór nad szpitalem? I czy my możemy w takim razie, jako radni, dostać informację od, 

od zarządu powiatowego o tej strategii, skoro nie możemy tego dostać od zarządu szpitala. No 

i tak naprawdę przychylam się do wniosków tu radnych przede mną. Strategia określa się na 

początku. Plany określają się na początku. Plany budżetowe też pewnie do powiatu podał 

szpital wcześniej. No także na pewno gdzieś te dokumenty są, tylko trzeba je zebrać i po prostu 

je przekazać. Dziękuję.  
 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Ja, moi drodzy, może tak. Panie prezesie, nie trzeba 

nas pouczać, co my możemy, co nie możemy. Ja akurat w tej kwestii to myśmy kiedyś mieliśmy 

między mną, a panem prezesem był wielki, powiedzmy twarda rozmowa męska. Spółka, będzie 

się pan tłumaczył wtedy, bo my prawa wiemy, kiedy pan będzie się finansował w stu 

procentach. Bo jeżeli chodzi o pieniądze, to decydenci są tutaj. A skoro są decydentami, to 



proszę takich wycieczek nie robić, co my możemy, a co nie możemy. Bo my to wiemy, że to 

trzeba do zgromadzenia wspólników, to... Ale dopóty, dopóki Rada finansuje szpital i to wiele 

milionów poszło na szpital, panie prezesie, proszę tych wycieczek nie robić, bo pieniędzy pan 

nie dostanie. Ciekawe, co to pan zrobi wtedy? Jak pan taki mądry.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie - Co zrobię? Zrezygnuję z 

prezesa po pierwsze, a po drugie, jeżeli szpital nie dostanie pieniędzy, to normalnie będziemy 

miały takie kłopoty. 

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – panie prezesie, powoli, powoli, powoli. Po 

pierwsze, ja nie pytam panu o zdanie. Ja pokazywałem głosy Rady. Ja nie mogę inaczej mówić. 
A pan tu mi wycieczki. Jeżeli pan zrezygnuje, to pan zrezygnuje. No mój Boże kochany, to 

nowego prezesa wybierzemy. No to mi taka informacja, nie? Dziękuję. Pani starosto, proszę.  
 

P. L. Czechak, Starosta - Ja chciałabym jakby wyładować te emocje, bo naprawdę one są 
niepotrzebne. Nad panem prezesem jest Rada Nadzorcza, której Zgromadzenie wspólników nie 

naszej, ale poprzedniej kadencji dało bardzo dużo uprawnień, nawet więcej niż to mają 
wszystkie rady nadzorcze w innych szpitalach. Także myślę, że rada nadzorcza panuje tutaj nad 

tą sytuacją. Znaczy tak, ja o ile pamiętam z tej rozmowy, można by ją odsłuchać, ale jedna 

i druga strona ma troszeczkę racji. Pan prezes mówił, że są plany na przyszłość, ale nie może 

do końca sporządzić strategii dlatego, że był problem. Wiemy dobrze, że nastąpiła zmiana 

władzy również w Ministerstwie Zdrowia i w Narodowym Funduszu. I tak naprawdę środki, 

które dostawaliśmy dla szpitala. Szpital tak naprawdę wtedy, bo tworząc strategię, musi 

wiedzieć, jakimi pieniędzmi dysponuje i na co będzie mógł ewentualnie pozyskać środki. Tu 

była taka kwestia, że występowaliśmy o to, ale na chwilę obecną są zmiany dotyczące 

finansowania szpitali, jeżeli chodzi o KPO i jeżeli chodzi o rozliczenie ryczałtu. Czyli tak 

naprawdę czekaliśmy aż do teraz, aż rozliczą nam środki z poprzedniego roku. Więc ja wiem, 

o co chodziło pani radnej, że to, co pan prezes mówił o tym, że będzie ZOL, będą poradnie, 

będzie to, że chciała, żeby to było jakby przelane na papier, ale pamiętam też, jak prezes coś 
wspominał, że ta strategia się tworzy i w momencie, kiedy będzie miał te wszystkie już dane 

zebrane, czyli będziemy wiedzieć, ile mamy środków wtedy, pewnie będzie mogła Rada 

podejmować dalsze decyzje dotyczące strategii, bo po co nam zrobienie jest strategii, że 

wybudujemy ZOL za 10 milionów, jak nie wiemy dzisiaj, czy po pierwsze szpital będzie miał 

na to środki, czy w ogóle KPO ruchomi taki nabór. No strategii też, no bo strategia musi 

wychodzić z czegoś. No jeżeli chcemy się, plany jakieś strategiczne, no to trzeba mieć na to 

jakby również zagwarantowane finansowanie. Ale ja rozumiem jedną i z drugiej strony myślę, 
że doszło do jakiegoś tutaj nieporozumienia, ale ja nie ukrywam, że tutaj... Jeżeli chodzi o to, 

panie przewodniczący, również dofinansowanie nasze, to teraz ono jest już niestety znikome w 

stosunku do tego, jakimi środkami dysponuje szpital, bo pragnę państwu przypomnieć, że nasz 

szpital wygenerował o 100% więcej dochodów, czyli my mamy dzisiaj środków pozyskanych 

na szpital około 70 milionów. z czego budżet szpitala stanowi bardzo dużą kwotę. I tu akurat 

chciałabym podziękować panu prezesowi, bo tak dobrych wyników w szpitalu jeszcze nigdy 

nie mieliśmy. Powiedzmy sobie szczerze, my zawsze siedzieliśmy tutaj i dyskutowaliśmy o 

bieżącym utrzymaniu. i się zastanawialiśmy, czy będziemy dawać na prąd leki i na różne inne 

ważne dla szpitala rzeczy. Dzisiaj zastanawiamy się nad strategią, czyli nad rozwojem jeszcze 

tego szpitala, a nie nad tym, czy on w ogóle będzie miał program naprawczy i czy będzie miał 

przyszłość. Także wydaje mi się, że jesteśmy w tym dobrym momencie, bo szpital ma dobrą 



sytuację finansową. Zrobioną rozbudowę, mamy poradnie, mamy dodatkowe środki i plany na 

przyszłość, więc myślę, że na pewno tutaj i pani radna, i pan prezes się dogadają i naprawdę 
czasami możemy tutaj te emocje, bo to czasami jest mała, iskierka, która może coś rozpalić, a 

myślę, że to jest po prostu w tym momencie niepotrzebne, bo naprawdę nasze wyniki już dawno 

nie były tak dobre i tyle, co się wydarzyło dobrego w szpitalu i to państwo wiedzą i pod kątem 

wynagrodzeń, bo przecież Jak przejmowaliśmy szpital, to te wynagrodzenia niestety były na 

bardzo niskim poziomie. Teraz te wynagrodzenia są lepsze. Mamy sprzętu, tyle co nigdy nie 

mieliśmy. I mamy dokończoną rozbudowę szpitala. I tutaj wielkie podziękowania dla szpitala, 

bo wszyscy nam mówili, że nie zrealizujemy projektów WRPO, nie rozliczymy, ponieważ jest 

trudny do rozliczenia, jest skomplikowany. Były trudności z różnymi firmami, z 

podwykonawcami i poszło nam naprawdę... znakomicie, więc ja bym chciała, żeby nie 

przyćmiło brak tej strategii tego, że ja uważam, że naprawdę szpital to jest pierwszy rok, w 

którym mamy tak duże sukcesy.  

 

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – moi drodzy, nie zgodzę się z panią starostą z jedną 
rzeczą. Jaką? Pani nie jest od bronienia prezesa. Jedno. Poczekaj, poczekaj, poczekaj. Po drugie, 

nie zgadzam się z jakimiś emocjami. Jakie emocje? Dwa proste pytania. Pani Niestrawska się 
pyta o strategię, bo jest historia, a nie. I teraz zachowam się jak typowy nauczyciel. Jeżeli jest 

pytanie do ucznia, to pan prezes odpowiada. Zgadza się. Tego nie ma, tego nie ma. Postaram 

się to uzupełnić. Jeżeli nie mogę teraz powiedzieć to kiedy, Tak? Kiedy my mamy to zrobić? 

Bo ważne jest zawsze, co? Kiedy? Tu nikt do prezesa nie mówi, pani starosto, że emocje to nie. 

Po drugie, jeszcze jedna rzecz, ale poczekaj, teraz tak. Jedna rzecz ciekawa, tej mi brakło, a 

wiesz czego, panie starosto? Mogę sobie pozwolić na to, bo się z nami od lat. Dzięki komu ten 

szpital przetrwał. Tym ludziom. To więc nie zapominajmy o radnych. I dlatego proszę pana 

prezesa, jednak bez emocji. Niech pan nie mówi, kto ma jakie prawo, czy nie ma, my to wiemy. 

Więc proszę, w to się nie bawimy, zamykamy temat. Dziękuję. Ustalając datę. Ustalając datę. 
Teraz sobie posłuchamy, zanotujemy i pan prezes odpowie. I tu z panią się zgodzę. Ma pani 

rację.  
Ad. pkt.26.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad. pkt.27.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady – Komunikaty. 

Czeka nas jeszcze jedna sesja. Bardzo przyjemna. Bo jak wiemy, nasza pani starosta, to jest 

pani poseł elekt. Ale ja zawsze mówię, poseł o mało co, prawda? I nie wiemy, bo cała procedura 

z powołania na posła ruszyła. I na dzień dzisiejszy my nie wiemy, kiedy pani starosta złoży 

ślubowanie, bo wtedy nas czeka sesja nadzwyczajna, gdzie trzeba wybrać cały zarząd na nowo 

i wtedy się spotkamy. Ale myślę sobie, to już jest to ta chwila. O, teraz widzi pani starosto, jak 

fajnie mówię? To, co trzeba, robota to robota. Ja mówię, robota robotą, a teraz przychodzimy 

to, co trzeba. Myślę sobie, dla nas to jest ogromna promocja, że po raz pierwszy uśmiechnęło 

się, powiem otwarcie szczęście do pani, dzięki Bogu, przecież teraz była kadencja 200 głosów, 

tylko pani staroście brakło. Ja bym wolno przegrał 3004, nie? Ale 200, nie wierzę, że to gdzieś 
tam z tyłu głowy nie siedzi. A teraz jest ten moment, i teraz będziesz jako posłanka do nas 

przyjedziesz, mam nadzieję na ślubowanie nas zaprosisz, chętnie pojedziemy? Chętnie 

pojedziemy? Nie, panie poseł? Bo to jest wielkie wydarzenie dla nas, a tym bardziej dla naszego 

grona, bo zawsze gdzieś tam ktoś, ale tutaj takiej sytuacji nie mieliśmy jak dzisiaj, nie? Dzisiaj 

wiemy, że mamy posła, tylko wiadomo, formalnie musi złożyć ślubowanie. Tyle, druga rzecz. 



Tu Karol nasz jest taki skromniutki chłopina, Tak powiem, a dlaczego? On się nie chwali, a co 

dokonał? Dograł inwestycje, bo to jest jego zasługa, na tle ministerialnym, jeszcze z panią 
minister Maląg, że do Goliny wpłynęło 1 milion złotych. Nie przypominam sobie w mojej 

historii, żeby takie wydarzenie było, tam 50, 100 tysięcy. No, panie Karolu, ja ci gratuluję za 

tą twoją pracę i dzięki Bogu, bo wiem, że jesteś człowiekiem pobożnym Wiem wszystko. Nie, 

nie, Karol, ty chodziłeś za tym i to jest... Ojcem tego projektu jesteś ty. Jeszcze raz ci dziękuję 
za to. Naprawdę cieszę się, że tak jest, a jutro mamy przyjemność o 12 godzinie, tak? To jest 

co? Podpisanie, tak? Podpisanie umowy. Także jutro Karol mnie zaprosił, pan radny, no się 
cieszę bardzo. Nie omieszkam się nie przyjechać. A nadmienię jeszcze, że pani Maląg u mnie 

w Zalesiu była, pani minister, A, że tego nie zapomnę. Moi drodzy... Znaczy nie może jutro 

być, ale była już u księdza proboszcz a. No najważniejsze, no ludzie, no. Słuchajcie, słuchajcie, 

kochani, dlatego zaraz proszę, nie składam wam życzeń na wakacje, bo jeszcze na spotkanie 

typowo robocze techniczne nas czeka, nie? Ja mam w związku z tym pytanie, jeżeli to był 28 

czerwca albo 1 lipca, czy państwo radni dysponują jakby... Czasem, no bo musimy też mieć 
quorum, żeby zwołać tą sesję. 1 lipca pasuje bardziej, tak? Aha, pasuje bardziej, tak? Tak? Też 
państwu ten? Tutaj tylko... No dobrze. No, ale tutaj rozumiem, że państwu teraz właśnie 

bardziej lipiec odpowiada, 1 lipca, tak? 1 lipca też, tak? Koniec czerwca też nie. No dobra, to 

ustalamy na 1 lipca, nie? Dobrze, tak. Dobra, dziękuję. A teraz spotkać się zostaje Komisja 

Zdrowia i Spraw Społecznych. Pozostałym radnym bardzo dziękuję za dzisiejsze spotkanie.  

 

Ad. pkt.28.  

P. J. Szczerbań, Przewodniczący Rady - dziękuje bardzo. Zamykam obrady III Sesji Rady 

Powiatu Jarocińskiego VII kadencji o godz. 15.10 

 

 

Przewodniczący obrad 

 

Jan Szczerbań 
Przewodniczący Rady 

 

 

Protokołowała: Ewa Wielińska 


